
Protokół z zebrania sprawozdawczo-wyborczego 
Sekcji Speleologicznej Polskiego Towarzystwa Przyrodników im. Kopernika 

Tarnowskie Góry, 24. 10. 2008r.  
 
 
Porządek zebrania: 
1. Powitanie uczestników przez Przewodniczącego Sekcji Speleologicznej i przyjęcie 

porządku obrad 
2. Wybór przewodniczącego i sekretarza zebrania 
3. Sprawozdanie z działalności Zarządu Sekcji kadencji 2005-2008 
4. Dyskusja nad sprawozdaniem, podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla 

ustępującego Zarządu 
5. Wybór członków Komisji Skrutacyjno-Wyborczej 
6. Wybory Przewodniczącego oraz członków Zarządu Sekcji Speleologicznej na lata 2008-

2011 
7. Dyskusja nad programem działania Zarządu nowej kadencji, podjęcie uchwał 
8. Organizacja następnego Sympozjum 
9. Wolne wnioski 
 
Obecne: 23 osoby (zał. nr 1) 
 
ad. 1. Przewodniczący Sekcji prof. J. Głazek otworzył zebranie i powitał jego uczestników 
oraz przedstawił proponowany program, który został przyjęty jednogłośnie.  
 
ad. 2. Przewodniczącym zebrania został wybrany jednogłośnie dr A. Tyc a sekretarzem – E. 
Dumnicka. 
 
ad. 3. Przedstawiając krótkie sprawozdanie z działalności Sekcji jej Przewodniczący prof. J. 
Głazek powiedział, Ŝe w okresie sprawozdawczym (październik 2005 – październik 2008) 
odbyły się 3 Sympozja Sekcji Speleologicznej: 40. Sympozjum Speleologiczne w Sitkówce-
Nowinach (Góry Świętokrzyskie), 41. Sympozjum w Kletnie (Sudety) i 42. Sympozjum w 
Tarnowskich Górach (Górny Śląsk) oraz zebranie Komisji Medalu im. M. Markowicz – 
Łohinowicz, na którym przyznano ten medal autorom wyróŜniających się publikacji z lat 
1996-2007. 

 
ad. 4. Dr M. Gradziński przypomniał, Ŝe pieniądze przeznaczone na nagrody im. M. 
Markowicz–Łohinowicz złoŜone na subkoncie Sekcji zabrał Zarząd Główny Towarzystwa w 
okresie silnej dewaluacji złotówki i mimo długich starań nie udało się ich odzyskać. Dlatego 
zdecydowano się na przyznawanie jedynie medalu i dyplomu wyróŜnionym osobom. 
 Dr J. Urban zaapelował do uczestników Sympozjum o zapisywanie się do 
Towarzystwa i regularne opłacanie składek oraz przypomniał, Ŝe składki moŜna zapłacić w 
trakcie jego trwania.  
Zebrani (w głosowaniu jawnym) przyjęli uchwałę o udzieleniu absolutorium ustępującemu 
Zarządowi (19 osób za, 4 osoby wstrzymały się od głosu). 
 
ad. 5. Do Komisji Skrutacyjno-Wyborczej zgłoszono następujące kandydatki: dr hab. E. 
Stworzewicz i dr D. Kicińska.  
Zaproponowane kandydatki zostały w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęte. 
 



ad. 6. Przed zgłaszaniem kandydatur do nowego Zarządu Sekcji dr J. Urban przypomniał, Ŝe 
zgodnie ze statutem Towarzystwa przewodniczący Sekcji wybierany jest oddzielnie a 
członkowie Zarządu – oddzielnie. 
Zgłoszono kandydaturę prof. Jerzego Głazka na przewodniczącego Sekcji a do Zarządu 
wysunięto następujące propozycje: dr M. Gradziński, E. Dumnicka, dr J. Urban, dr A. Tyc, 
dyr. J. Partyka. Po zamknięciu listy przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jawnym 
kandydaci otrzymali następującą liczbę głosów (zał. nr 2):  
Przewodniczący: J. Głazek – 23 głosy  
Członkowie Zarządu:  
E. Dumnicka – 23 głosy  
M. Gradziński – 23 głosy  
J. Partyka – 23 głosy 
A. Tyc – 23 głosy 
J. Urban – 23 głosy 
 
ad. 7. Prof. J. Głazek krótko podziękował za wybór i omówił sprawy organizacyjne związane 
z przygotowaniem następnych spotkań. 
 
ad. 8. Dr J. Urban, po rozmowach z dr hab. R. Dobrowolskim, przedstawił propozycję 
zorganizowania następnego sympozjum o tematyce: kras kopalny kredy piszącej i sztuczne 
podziemia na terenie Lubelszczyzny oraz jaskinie Roztocza. Organizator przedstawił 
dokładniej proponowane wycieczki. 

Na propozycję połączenia wycieczek na terenie Lubelszczyzny ze zwiedzaniem Podola 
dr hab. R. Dobrowolski wyjaśnił, Ŝe w ciągu 3 dni nie da się zwiedzić tak rozległych terenów i 
zaproponował ograniczenie zwiedzania do terenu Polski. 

Prof. J. Głazek przypomniał, Ŝe poprzednie sympozjum speleologiczne na 
Lubelszczyźnie odbyło się w 1969 r.  

Zebrani w głosowaniu jawnym jednogłośnie zaakceptowali projektowane miejsce 
sympozjum.  

Dr D. Kicińska zgłosiła propozycję zorganizowania sympozjum za 2 lata na WyŜynie 
Częstochowskiej (w Olsztynie).  

Dr J. Urban zaproponował dokooptowanie do Zarządu dr J. Dobrowolskiego – 
organizatora następnego sympozjum. Zebrani jednogłośnie (w głosowaniu jawnym) przyjęli tą 
propozycję. 
 

ad. 9. Sekretarz Sekcji dr J. Urban poinformował zebranych o przygotowaniach strony 
internetowej Sekcji i zaproponował, Ŝeby jej administratora dokooptować do Zarządu. Zebrani 
jednogłośnie (w głosowaniu jawnym) przyjęli tą propozycję. 
 Dr D. Kicińska poinformowała o propozycji współpracy naukowej i sportowej 
zgłoszonej przez Gruzinów do Europejskiej Federacji Speleologicznej, której członkiem jest 
PZA i zachęciła do zgłaszania wspólnych projektów badań.  
 Dr A. Tyc zawiadomił zebranych o ukazaniu się kolejnego tomu czasopisma „Kras i 
Speleologia” w Śląskiej Bibliotece Cyfrowej. Następny tom ukaŜe się w przyszłym roku.  

Przewodniczący, zamykając zebranie, podziękował wszystkim za obecność i 
zabieranie głosu w dyskusjach.  

       Sekretarz Zebrania  
 
 
       ElŜbieta Dumnicka  


